

# 穗免費場地建粵港澳創新中心

## 黃埔區等向港科創項目提供資金服務

香港文匯報訊(記者 胡若璋 廣州報道)繼特首林鄭月娥一行到訪廣州,了解在穗港企科創發展情況後,40位香港科技企業負責人以及高校學者組成的科技考察團,昨日前往廣州黃埔區了解穗港兩地科創發展平台。香港文匯報記者採訪獲悉,黃埔區與清華大學珠三角研究院已初步規劃共同出資2.5億元(人民幣,下同)、2,000平方米場地來推進與香港的科技合作,共建粵港澳創新中心。廣州市黃埔區、南沙區更及時推出「人才綠卡」,支持港澳科創人才在廣州安居樂業。

據悉,此次考察是由廣州市政協組織,廣州市政協主席劉悅倫表示,科技是大湾区合作的重點。香港科研成果豐碩,惟產業化受限。如今,得益於大湾区建設契機,廣州主動對接香港高端的科創成果和人才,期盼展開深度合作。

### 「科研大區」黃埔已畫合作藍圖

廣州黃埔區區長陳小華介紹稱,該區現有1,600家高新技術企業,佔廣州高新技術企業總數的四分之一,高新技術產品產值在廣州佔比高達五成。可以說,黃埔區正在成為廣州創新驅動發展的「主戰場」,擔當着廣州國際科技創新樞紐引擎的重任。

陳小華還透露,與香港的合作已經形成三個設想。首先設立粵港協同創新中心,依託清華大學珠三角研究院等機構,支持香港、澳門大學研發成果產業研發和成果轉化;其次,打造粵港澳創業空間。在廣州百連豐廣場、清華珠三角研究院總部大樓等區域,為港澳人士在園區內創業提供免費場地和專業服務;第三,設立與香港科技合作專項,支持開發區企業與香港的大學、科研機構合作。

### 清華研究院等多機構聯動支持

清華珠三角研究院常務副院長王德保透露,目前

研究院正在廣州黃埔區洽談合作共建粵港澳創新中心(以下簡稱「創新中心」)。該中心近5年內,計劃由廣州黃埔開發區提供1億資金,而研究院提供1.5億資金推進相關項目技術產業化,以及載體支持和落地服務。

記者獲悉,創新中心起步階段,清華珠三角研究院在位於雪雪二期的總部大樓提供不少於2,000平方米的單獨空間作為創新中心的運行載體。廣州開發區選建特定的價值創新園區,將專門承接粵港澳合作項目落地。該園區內來源於港澳高校的項目,視其對當地的貢獻大小,按一定比例回饋該校。

### 港科創團有意夥頻頻考察

是日,香港科技考察團團員紛紛表示,目前不少香港科創團隊有意過來發展,但因為了解的渠道相對有限,對廣州創新科技了解不夠深入。

此番,創新中心建設將從平台、成果轉化種子基金、價值創新園區三大實體內容,以及在若干體制機制方面有所突破,形成粵港澳科技合作特區,以解決「資金過河、人員過境、稅負平衡」問題。香港中文大學系統工程與工程管理學系研究助理李博告訴記者,此次考察,是為了更了解廣州產業鏈,以及香港的科技成果在廣州實現產業化現狀。



清華珠三角研究院將攜手黃埔區建設粵港澳創新中心,吸引港澳高端科創人員。圖為香港科技考察團在研。香港文匯報記者胡若璋攝

## 黃埔南沙可批「人才綠卡」

香港文匯報訊(記者 胡若璋 廣州報道)據悉,廣州市黃埔區、南沙區目前已經擁有直接審批權,審批「人才綠卡」。除了工作簽證方式之外,港澳高端人才可以憑借「人才綠卡」,享受廣州市民同等待遇。

是日,盈盛智創科技有限公司董事長黃勁透露,香港盈盛諮詢科技有限公司於2015年進駐香港科學園,是香港科學園「大湾区」重點扶持創新企業,去年被黃埔區引進,瞄準粵港澳大灣區以及「一帶一路」沿線市場的AI產業,現有的來自IBM、銀行算法以及電信級平台開發團隊,此前都是通過工作簽證進來。今次獲悉「人才

綠卡」詳情,將立馬回去跟進,讓科創人才扎根廣州。

香港文匯報記者從黃埔區政府獲悉,「人才綠卡」目前適用於兩類人才,一是持有《外國專家證》或《中華人民共和國外國人工作許可證》(A類)的高端外籍人才,以及在廣東自貿區試驗區廣州南沙新區片區範圍內工作並經自貿區管委會認定的港澳人才和外籍人才;其次是工資性年收入達60萬人民幣以上,且年繳個人所得稅達12萬人民幣以上在穗就業的港澳台人員及外籍人員。

**比華利中港酒店**  
集團管理 · 自置物業  
牌照號碼: H/0277 H/0278

尖沙咀·中港酒店 灣仔·比華利酒店  
日租450元起 日租750元起

訂房專線: 9509 5818

中港酒店: 九龍尖沙咀白加士街11-11號1 & 2樓全層  
電話: 2730 1113 傳真: 2723 5398

比華利酒店: 香港灣仔駱克道175-191號京城大廈4樓全層  
電話: 2507 2026 傳真: 2877 9277

網址: www.bchkhotel.hk

**ANNOUNCEMENT ON PROGRESS OF TRADE SUSPENSION BROUGHT BY ASSETS RESTRUCTURE HAINAN AIRLINES HOLDING COMPANY LIMITED**

The Hainan Airlines Holding Company Limited and entire members of its board of directors ("BoD") hereby guarantee that there is no significant omission, fictitious description or serious misleading of the announcement and would take both individual and joint responsibilities for the truthfulness, accuracy and completeness of its content.

The Hainan Airlines Holding Company Limited (hereinafter referred to as the Company) had been planning for an important event, so it applied to suspend the stock trading (stock code: 60221, 900945; stock abbreviation: HHKG, HHKG-B) from the stock market opening of Jan. 10 of 2018. It was confirmed that above stated important event constitutes a material assets reorganization and initiated the implementation of reorganization procedure from the stock market opening of Jan. 24 of 2018. The trading objects distributed in multiple countries & regions and possess wide range and large scale of businesses, therefore it's necessary for the Company to carry out intensive negotiation and demonstration on relevant matters with overseas administration and supervision institutes. Since the trading plan also involves in issue stock to purchase overseas assets and would need to go through a great deal of communication, negotiation and prior examination and approval of domestic and foreign supervisory institutions (including national regulatory authorities), which would need more time to be completed. It's passed through by the board of directors and general meeting of shareholders of the Company and approval of the SSE that the stock trading suspension would continue. It's estimated that the stock transaction suspension resumption would not be later than June 9 of 2018. For details, please refer to the ANNOUNCEMENT ON TRADE SUSPENSION BROUGHT BY SIGNIFICANT EVENT ON Jan. 11 of 2018, the ANNOUNCEMENT ON TRADE SUSPENSION BROUGHT BY MATERIAL ASSETS REORGANIZATION ON Jan. 24 of 2018, the ANNOUNCEMENT ON PROGRESS OF TRADE SUSPENSION BROUGHT BY ASSETS RESTRUCTURE ON Feb. 10 of 2018, the ANNOUNCEMENT ON PROGRESS OF TRADE SUSPENSION BROUGHT BY ASSETS RESTRUCTURE ON May 10 of 2018. During the stock transaction suspension, the Company also published the ANNOUNCEMENT ON PROGRESS OF TRADE SUSPENSION BROUGHT BY ASSETS RESTRUCTURE ON Jan. 17, Jan. 31, Feb. 7, Feb. 24, Mar. 3, Mar. 17, Mar. 31, April 17, April 24, May 3 and May 17 of 2018 to disclose the related information on the progress of stock transaction suspension according to related regulations.

During the trading suspension period, the Company has been actively carrying out related assets reorganization works. As of the date of this announcement, the Company has signed the restructure framework agreements with the HNA Group Company Limited and the Haihang Aviation Group Company Limited. The restructure framework agreements are preliminary intentional agreements based on mutual willingness and basic principles. The final trading plan shall be subject to the formal agreements signed by all related parties. For details, please refer to the ANNOUNCEMENT ON SIGNING REORGANIZATION FRAMEWORK AGREEMENT ON Mar. 24 of 2018. The underlying assets distributed in multiple countries and involve in businesses relating to the main operation of aviation, which include aviation, maintenance, flight training and hotels. The trading plan would be in the method of issuing stock and purchasing overseas assets. The final assets scale, proportion of domestic and overseas assets and trading price would need to be confirmed subject to the report issued by the independent third party with security qualification. The equity structure of the trading objects would need to be adjusted further. The specific plan is still in the process of communication, negotiation and demonstration. During the material assets reorganization, there's possibility of the change to actual controller of the Company. However it's estimated that the material assets reorganization would not constitute a backdoor listing. It shall be finally confirmed according to the exact plan and approval of related authorities.

As of the date of this announcement, the Company has been performing due diligence investigation, auditing and evaluation on the underlying assets. The reorganization plan, trading structure and underlying assets scope might be adjusted according to above due diligence investigation and negotiation with current/potential counter party. The specific plan shall be subject to the pre-plan or report on the material assets reorganization deliberated and announced by the board of directors of the Company. In consideration of the uncertainty of above material assets reorganization and in order to avoid extraordinary fluctuation of the stock price and ensure the information disclosure fairness and protect the shareholders' benefits, the stock trading transaction suspension shall continue according to the related regulations of the Listing Regulations of the SSE. During the period of transaction suspension, the Company would strictly perform its duty of information disclosure and disclose the progress on the material assets reorganization every 5 trading days according to regulations of related administrative rules and laws. We solemnly remind the investors that the designated information disclosure medias of the Company are the China Securities Journal, Shanghai Securities News, Securities Times, Securities Daily, Hongkong's Wen Wei Po and the website of the SSE (www.sse.com.cn). Please refer to the information disclosed by the Company on above designated media. There's still uncertainty on the related material assets reorganization. Please pay attention to subsequent related announcements and investment risks.

Board of Directors  
Hainan Airlines Holding Company Limited  
May 24, 2018

**刊登廣告熱線**  
28739888

## 台生申請陸高校人數激增 校長寫推薦信遭台審查

香港文匯報訊 綜合台灣媒體報道,台灣高中畢業生今年申請大陸大學人數激增。不過,台灣知名高中台北建國中學和桃園武陵高中校長在為畢業生撰寫推薦信後,竟被台灣地區教育事務主管部門等機構調查,外界質疑台當局在製造教育「白色恐怖」。

台北建國中學是台灣最具知名度的高級中學之一。校長徐建國介紹,該校今年申請赴大陸就讀的學生約70人,而2017年選僅有20人。

今年3月至4月,建中校長辦公室工作人員接到兩通來自台灣地區「監督行政部門的機構」的電話。兩通來電徐建國均不在場,他事後獲知,對方問及校方是否鼓勵學生到台灣以外的地方讀書。

受訪時表示,3月至4月期間,台灣地區教育事務主管部門工作人員及法務主管部門調查人員通過短信、訪談形式關切相關情況,希望他能以學校立場解釋申請大陸大學人數陡增的原因。林清波認為,大陸去年起簡化台生申請入學方式,更多台生赴陸是現實。

疑製造教育「白色恐怖」

台灣學者、澳門理工學院名譽教授邵宗海昨日在《旺報》撰文,各校長被要求解釋台生赴陸內情,「像極了曾經的白色恐怖年代」。

截至昨日,台灣地區教育事務主管部門接受詢問時回應稱,確實有工作人員曾跟林清波接觸,並了解狀況。就徐建國提到的台灣地區「監督行政部門的機構」來電一事,台媒向台灣地區監察管理機構部分委員查詢,得到答覆是「未聽到類似消息」。

要求解釋赴陸熱原因

桃園武陵高中今年有47人申請大陸大學,人數為去年五倍。校長林清波

**JINGWEI TEXTILE MACHINERY COMPANY LIMITED**  
經緯紡織機械股份有限公司  
(於中華人民共和國註冊成立的股份有限公司)  
派付 2017 年末期股息

茲提述經緯紡織機械股份有限公司(「本公司」)於2018年4月27日召開的本公司2017年股東週年大會(「股東週年大會」)上通過的有關批准本公司2017年度利潤分配方案。董事會謹此通知本公司外資股東(「股東」)2017年末期股息的派付詳情如下:

本公司將以現金向於2018年4月28日營業時間(記錄日期)結束時名列本公司股東名冊的股東派付2017年末期股息每10股人民幣2.10元(含適用稅項)(「末期股息」),應派予外資股東的股息以港元支付。

本公司已委任中國銀行(香港)信託有限公司為香港收銀代理人(「收銀代理人」),並將把已派末期股息支付予收銀代理人,以供向外資股東派付。末期股息預計將於2018年5月31日以前通過郵寄支票的方式予有權收取該項股息的外資股東,郵遞風險由彼等承擔。

本公司將依照稅務機關的徵管要求,依照於記錄日期在股東名冊內所載資料代扣代繳有關所得稅。

本通告只適用於本公司外資股。

特此通告。

承董事會命  
經緯紡織機械股份有限公司  
董事長  
葉茂新  
2018年5月24日

註:本公司A股在深圳證券交易所上市(股票代碼:000666),本公司H股已於2015年12月28日起於香港證券交易所掛牌上市。

**申請酒牌續期公告**  
又燒大王

現特通告:練裕安其地址為屯門蝴蝶邨蝶聚樓1411室,現向酒牌局申請位於新界沙田大涌橋路20-30號河畔花園第一層40及41號舖又燒大王的酒牌續期。凡反對是項申請者,請於此公告刊登之日起十四天內,將已簽署及申明理由之反對書,寄交新界大埔鄉事會街8號大埔綜合大樓4樓酒牌局秘書收。

日期:2018年5月24日

**NOTICE ON APPLICATION FOR RENEWAL OF LIQUOR LICENCE**  
B.B.Q. Kingdom Restaurant

Notice is hereby given that Lin Yu On of Rm. 1411, Tip Chui House, Butterfly Est. Tuen Mun is applying to the Liquor Licensing Board for renewal of the Liquor Licence in respect of B.B.Q. Kingdom Restaurant situated at Shop 40 & 41, Level 1, Garden Rivera, 20-30 Tai Chung Kiu Road, Sha Tin, New Territories. Any person having any objection to this application should send a signed written objection, stating the grounds therefor, to the Secretary, Liquor Licensing Board, 4/F, Tai Po Complex, No. 8 Heung Sze Wui Street, Tai Po, New Territories within 14 days from the date of this notice.

Date: 24th May 2018

**申請酒牌續期公告**  
鐵板超純和風日本料理

現特通告:盧有芬其地址為九龍尖沙咀山林道17-19號山林中心地下,現向酒牌局申請位於九龍尖沙咀山林道17-19號山林中心地下鐵板超純和風日本料理的酒牌續期。凡反對是項申請者,請於此公告刊登之日起十四天內,將已簽署及申明理由之反對書,寄交九龍深水埗基隆街333號北河街市政大廈4樓酒牌局秘書收。

日期:2018年5月24日

**NOTICE ON APPLICATION FOR RENEWAL OF LIQUOR LICENCE**  
TEPPAN CHIU JAPANESE RESTAURANT

Notice is hereby given that Lo Yan Fan Shirley of G/F., Hillwood Centre, 17-19 Hillwood Road, Tsim Sha Tsui, Kowloon is applying to the Liquor Licensing Board for renewal of the Liquor Licence in respect of Teppan Chiu Japanese Restaurant situated at G/F., Hillwood Centre, 17-19 Hillwood Road, Tsim Sha Tsui, Kowloon. Any person having any objection to this application should send a signed written objection, stating the grounds therefor, to the Secretary, Liquor Licensing Board, 4/F., Pei Ho Street Municipal Services Building, 333 Ki Lung Street, Shamshuipo, Kowloon within 14 days from the date of this notice.

Date: 24th May 2018

**申請酒牌續期公告**  
龔

現特通告:馮柳英其地址為九龍觀塘鴻圖道70號利安工業大廈地下B座,現向酒牌局申請位於九龍觀塘偉業街223-231號1樓13號舖龔的酒精牌續期。凡反對是項申請者,請於此公告刊登之日起十四天內,將已簽署及申明理由之反對書,寄交九龍深水埗基隆街333號北河街市政大廈4樓酒牌局秘書收。

日期:2018年5月24日

**NOTICE ON APPLICATION FOR RENEWAL OF LIQUOR LICENCE**  
HEY

Notice is hereby given that Fung Lau Ying of Unit B, G/F., Lee On Ind. Bldg., 70 Hung To Road, Kwun Tong, Kowloon is applying to the Liquor Licensing Board for renewal of the Liquor Licence in respect of Hey situated at Shop No. 13, 1/F., 223-231 Wai Yip Street, Kwun Tong, Kowloon. Any person having any objection to this application should send a signed written objection, stating the grounds therefor, to the Secretary, Liquor Licensing Board, 4/F., Pei Ho Street Municipal Services Building, 333 Ki Lung Street, Shamshuipo, Kowloon within 14 days from the date of this notice.

Date: 24th May 2018

## 港珠澳橋珠海口岸交通方案將交付



香港文匯報訊(記者 李昌鴻 深圳報道)港珠澳大橋通車獲得新的進展,香港文匯報記者昨日獲悉,港珠澳大橋珠海公路口岸採用的是深圳企業捷順科技智慧交通解決方案,目前相關停車管理系統、車位引導系統等正加緊調試中,預計近期完成調試並交付使用。

每日可承載高達6萬輛車

港珠澳大橋珠海公路口岸佔地面積約70.33萬平方米,建成後,珠海與香

港、珠海與澳門之間設計的最大通關流量分別達到30萬人次/日和15萬人次/日,出入境車輛最大流量可達6萬輛/日。

經業主方港珠澳大橋管理局、機電總承包商中國鐵建以及弱電標段分包商廣東兆邦反覆論證、測試、比較,最終選用捷順停車智慧交通解決方案,包括C系列停車場+車牌識別/卡片系統、6型視頻車位引導+反向尋車+線上打折及繳費系統等,三個區域停車場共計18個車道,約2,500個車位。